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Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – posiedzenie wspólne z komisją Rewizyjną 

Protokół 3/2024 

3 Komisja Oświaty Kultury i Sportu w dniu 18 września 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Brzesku ul. Głowackiego 51 

Obrady rozpoczęto 18 września 2024 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:26 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków: 

Obecni: 

1. Barbara Borowiecka 

2. Seweryn Kozub 

3. Agnieszka Mastalska-Sowa 

4. Agata Podłęcka 

5. Bartłomiej Turlej 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach 

2. Dyrektor Ewelina Stępień 

3. Dyrektor Karina Legutek 

4. Dyrektor Bogusława Czyżycka – Paryło 

5. Prezes Monika Szyszka- Dziedzic 

 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Komisji Bartłomiej Turlej otworzył posiedzenie komisji. Na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność obrad komisji. 

Głosowano w sprawie 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 5, NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne 

OBECNY (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 
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NIEOBECNY (0) 

Ad.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji Bartłomiej Turlej przedstawił proponowany porządek obrad. Zapytał, 
czy są uwagi do odczytanego porządku obrad.  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji porządek posiedzenia został przyjęty - 
stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołu komisji z posiedzenia odbytego  
w dniu 14 czerwca 2024 r. 

Nie zgłoszono uwag. 

W związku z powyższym protokół został przyjęty. 

Ad.4. Podsumowanie wakacyjnego wypoczynku dzieci i młodzieży. 

Pisemną informację radni otrzymali w wersji elektronicznej wraz z materiałami na posiedzenie 
komisji. 

Sprawozdania z organizowanego wypoczynku wakacyjnego dla dzieci i młodzieży w Gminie 
Brzesko złożyli: 

Dyrektor Karina Legutek przedstawiła sprawozdanie z wypoczynku organizowanego przez 
Miejski Ośrodek Kultury. 

Dyrektor Ewelina Stępień przedstawiła szczegóły wypoczynku organizowanego przez Powiatowa 
i Miejska Bibliotekę Publiczną. 

Dyrektor Bogusława Czyżycka - Paryło przedstawiła wypoczynek organizowany przez Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Ponadto Przewodniczący Bartłomiej Turlej poinformował ze w materiałach na dzisiejsze 
posiedzenie komisje otrzymaliśmy również sprawozdanie z wypoczynku organizowanego przez 
Brzeski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

Radni nie zgłosili uwag do powyższych sprawozdań. 

Radna Agnieszka Mastalska Sowa złożyła gratulację Pani dyrektor MOK organizacji wydarzenia 
Muzealny Muzyczny Balkon. 

Opinia komisji: 

 
Głosowano w sprawie 

Komisja pozytywnie opiniuje organizację wypoczynku wakacyjnego dzieci i młodzieży w Gminie 
Brzesko. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.5. Ocena pracy świetlic wiejskich na terenie Gminy Brzesko. 

Pisemną informacje komisja otrzymała w wersji elektronicznej. 

Dyrektor MOK Ewelina Stępień przedstawiła w skrócie informacje na temat działalności świetlic 
wiejskich na terenie Gminy Brzesko. 

Opinia komisji: 

Głosowano w sprawie 

Komisja pozytywnie ocenia pracę świetlic wiejskich na terenie Gminy Brzesko. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.6. Sprawozdanie i rozliczenie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Brzesko 
za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach szczegółowo zreferował w/w sprawozdanie. 

Radny Dariusz Bruc zapytał, czy można u nas wybudować spalarnię? Czy można Brzeskie Zakłady 
Komunalne tak zmodernizować, żebyśmy nie szukali odbiorcy, żeby gmina mogła zarabiać na 
odpadach. 
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Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach wyjaśnił, że jest to niemożliwe z dwóch powodów, po 
pierwsze pomysł budowy Stacji Termicznego Przetwarzania Odpadów może by bardziej uzyskał 
aprobatę społeczeństwa, to słowo spalarnia budzi od razu sprzeciw, mimo, że wszystkie 
zachodnie kraje mają ze spalania odpadów energię. Nawet w sytuacji, gdyby spalarnia powstała 
w naszej gminie to musielibyśmy w jakiś sposób zmusić sąsiednie gminy, żeby przywoziły odpady 
do nas. Ponieważ wówczas, chodzi o olbrzymie ilości odpadów, mieliśmy analizy, była już 
kilkukrotna propozycja z różnych firm, żeby wejść w taki system. Jednak, żeby utrzymała się duża 
instalacja, są to niewyobrażalne ilości tych odpadów, żeby ze spalania których wytwarzać energię 
cieplną. Taka spalarnia musi mieć stałe odpady. Można by również z postępowania 
przetargowego wyjąc niektóre frakcje odpadów, jednak w tej chwili ustawodawca na to nie 
pozwala, żeby na przykład BZK sprzedawało odpady komuś innemu. Jesteśmy w tej chwili po 
rozmowie, mamy potencjalnych odbiorców, którzy w tej chwili zabraliby szkło. Niestety w tej 
chwili, jeżeli ogłasza się przetarg na wybór instalacji to należy wskazać wszystkie odpady. 

Radna Barbara Borowiecka po raz kolejny zwróciła uwagę na ilość osób, które są zameldowane  
a nie ma ich w systemie. Osoby zameldowane nie oznacza, że są zamieszkałe, brakuje nam 6000 
osób w systemie „śmieciowym”. Nawiązując do wcześniejszej wypowiedzi Zastępcy Burmistrza 
Grzegorza Bracha dotyczącej składania deklaracji w Spółdzielni Mieszkaniowej, czy nie można by 
było wprowadzić od właścicieli mieszkań, nie zgłaszanie ilości osób zamieszkujących, tylko 
deklarowanie. Do tej pory mieliśmy czasem taka sytuacje, że osoby zgłaszane nie były  
w systemie. Jeżeli osoba jest zameldowana w danym mieszkaniu, nie oznacza, że w nim 
zamieszkuje. Obowiązująca uchwała w tej kwestii jasno wskazuje, że w sytuacji, kiedy dana 
osoba zamieszkuje, to wytwarza śmieci i ma obowiązek dokonać opłaty. Można to sprawdzać, 
ponieważ dużo ludzi nam co roku w systemie brakuje. Przedstawiła propozycję połączenia  
z wysyłanymi zawiadomieniami   o braku wpłaty za śmieci zawiadomieniem, żeby przedstawić 
faktyczną listę osób zamieszkujących w danym mieszkaniu. Aby każdy zadeklarował w systemie, 
gdzie tak naprawdę mieszka. Na podstawie tych danych będzie można ustalić liczbę osób 
zamieszkałych na naszym terenie. W systemie „śmieciowym”, bardzo łatwo jest sprawdzić czy 
dana osoba, która deklaruje i zamieszkuje jest w tym systemie.  

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach wyjaśnił, że nie do końca to jest takie proste, ponieważ 
zameldowanie jest obowiązkiem, ale nie ma sankcji i ludzie tego nie robią.  Powodem drugim 
jest sytuacja, do tej pory również pokutuje taka świadomość, że jak jestem gdzieś zameldowany 
to już się nie wymelduję, ponieważ mam z tego tytułu jakiś przywilej. Ludzie całe lata mieszkają 
gdzie indziej, ale zameldowani są w innym miejscu.  Po trzecie już próbowały to realizować 
samorządy w całej Polsce. Wymusili oni na ustawodawcy cztery sposoby ustalania wysokości 
opłat, na przykład biorąc pod uwagę zużycie wody i w sytuacji, gdzie jest duże zużycie a dana 
osoba nie deklaruje kolejnej osoby, to automatycznie jest podwajana opłata za śmieci. Były 
również inne sposoby ustalania, jednak również nie wychwyciły wszystkich osób. Bez uczciwości 
ludzi oraz zmiany przepisów w tej chwili nie jesteśmy w stanie określić faktycznej liczby osób, 
które powinny wnosić opłatę za śmieci. 

Radny Dariusz Bruc wskazał również na lukę w systemie, gdzie nie ma w nich osób, które 
zadeklarowały, że mieszkają za granica powyżej 6 miesięcy, co często nie jest prawdą i nie ma ich 
również w systemie. Takie osoby też u nas produkują śmieci. 
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Radna Barbara Borowiecka oznajmiła, że   powinna być taka prawidłowość, że ustalamy 
faktyczną liczbę osób zamieszkujących w blokach. Są przypadki, że właściciel wynajmuje 
mieszkanie. Powinien on być zobowiązany do zgłoszenia tych osób do systemu.  

W przypadku budynków wielorodzinnych jest zarządca budynku, który zgłasza liczbę 
mieszkańców. Nawet w domku jednorodzinnym nie można policzyć liczby mieszkańców. 
Deklaracje składa właściciel, nie można jednak tego stanu skontrolować. 

Radny Seweryn Kozub zapytał od kiedy mamy dopłatę do systemu, która pozwala nam jako 
gminie dopłacić do systemu gospodarowania odpadami? 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach wyjaśnił, że to działa od 2022 r, wcześniej nie wolno było 
dopłacać, musiały być podwyżki opłat za śmieci. Obecnie można bilansować system dopłatami  
z budżetu wprowadzając to za zgodą Rady Miejskiej. 

Radny Seweryn Kozub zaznaczył, że my jeszcze dopłacamy do systemu, za tych, którzy nie płacą 
za śmieci. Dopytał również w kwestii instalacji, czy byłaby możliwość uzyskania korzyści ze 
zbierania odpadów, gdyby ktoś za nie zapłacił. Zapytał, czy teraz nie można, bo instalacja musi 
zabrać wszystkie odpady segregowane. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach objaśnił szczegółowo procedurę przetargową na odbiór 
 i zagospodarowanie odpadów. Jeżeli my deklarujemy daną ilość to nie możemy wyciągać żadnej 
ilości zebranych odpadów. 

Radny Dariusz Bruc wskazał na zaistniały w ostatnim czasie problem związany z wywozem 
nieczystości ciekłych. Przedsiębiorcy podnieśli ceny za wywóz, nie wszędzie tez wykonują swoje 
usługi, jak również przebierają w ofertach. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach nakreślił radnym również problem jaki może się pojawić  
w związku z planowanymi zmianami w systemie kaucyjnym, jeżeli chodzi o butelki plastikowe.   

W dyskusji również poruszono problem z wywozem nieczystości ciekłych. Przedsiębiorcy nie do 
każdego miejsca chcą w tej chili dojechać do klienta. Podkreślono, że ta sytuacja wynikła  
z przeprowadzanych kontroli, gdzie właściciel musi wykazać dokumenty z wywożenia 
nieczystości. W tej chwili trzeba się wpisać w kolejkę na wykonanie tej usługi. 

Po dyskusji opinia komisji: 

Głosowano w sprawie 

Pozytywnie zaopiniowano sprawozdanie i rozliczenie gospodarki odpadami komunalnymi na 
terenie Gminy Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 



 

str. 6 
 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.7. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy Brzesko za 2023 r. i pierwsze półrocze 2024 r. 

Pisemną informacje radni otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie komisji. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach szczegółowo przedstawił istniejący stan faktyczny  

w zakresie wielkości i stanu zasobu mieszkaniowego Gminy Brzesko na dzień 30 czerwca 2024 r. 

 

Radna Barbara Borowiecka dopytała, jak wygląda w tej chwili projekt budowy mieszkań w 

ramach SIM w Wokowicach. 

 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach wyjaśnił, że trwają rozmowy z SIMem, są zainteresowani.  

tym projektem. Będą to również mieszkania na wynajem długoterminowy. 

 

Radny Kamil Trąba wspomniał, że patrząc na wszystkie 16 gmin biorących udział w SIMie,  

w Brzesku jest najwyższe zainteresowanie. Większość wynajmujących stanowią młode rodziny  

z dziećmi. 

 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach zauważył, że ma na to wpływ bardzo dobra lokalizacja 

projektu w Okocimiu. 

 

Opinia Komisji: 

Głosowano w sprawie 

Pozytywnie zaopiniowano sprawozdanie z realizacji Wieloletniego programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Brzesko za 2023 rok i I półrocze 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

W sprawach bieżących komisja zaopiniowała następujące projekty uchwał: 

• Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały LXIII/494/2024 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 19 lipca 2023 r. w sprawie 
uchwalenia Lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych i wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Brzesko. 
Lokalnego programu wyrównywania szans. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach przedstawił jakie zmiany zostały wprowadzone  
w obowiązującej uchwale, gdzie do tej pory za szczególne osiągnięcia uznawaliśmy tylko te 
osiągnięcia sportowe czy artystyczne, które były organizowane przez kuratorium, czy konkretny 
Związek Sportowy.  W procedowanym projekcie uchwały zostało to zmienione, stypendium 
będzie przyznawane w wielu innych dziedzinach w których dzieci osiągają wyniki w skali kraju.  

Radna Agata Połęcka zauważyła, że również w konkursach tematycznych i przedmiotowych 
dzieci mają bardzo fajne osiągnięcia, jednak w związku z tym, że konkurs nie jest dedykowany 
uczniom przez kuratorium to dziecko nie może nic za to dostać. Chociaż osiąga nawet 
ogólnopolski wynik, nie może otrzymać stypendium. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

 Przewodniczący Komisji Bartłomiej Turlej do składu komisji opiniującej wnioski o przyznanie 
stypendiów Burmistrza Brzeska za szczególne osiągnięcia uczniów zaproponował siebie oraz 
następujących radnych: 
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1. Panią Agatę Podłęcką  
2. Panią Barbarę Borowiecką 
3. Pana Seweryna Kozuba  

 
• Głosowano w sprawie 

komisja pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie wyboru radnych do składu 
komisji opiniującej wnioski o przyznanie stypendiów Burmistrza Brzeska za szczególne 
osiągnięcia uczniów szkół dla których organem prowadzącym jest Gmina Brzesko. Do 
składu komisji opiniującej wnioski zaproponowano Panią Barbarę Borowiecką, Pana 
Bartłomieja Turleja, Panią Agatę Podłęcką, Pana Seweryna Kozuba. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

• Głosowano w sprawie 

komisja wnioskuje do Burmistrza Brzeska o zwiększenie środków na wypłatę stypendium 
dla uczniów w roku bieżącym. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (5) - Barbara Borowiecka, Seweryn Kozub, Agnieszka Mastalska-Sowa, Agata Podłęcka, 
Bartłomiej Turlej 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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Ad.9. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Bartłomiej Turlej podziękował 
wszystkim za udział w komisji i zamknął posiedzenie. 

 

(Pełna dyskusja płyta CD znajduje się w aktach komisji). 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu 

Rady Miejskiej w Brzesku 

(-) mgr Bartłomiej Turlej 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował: Marta Dawiec 
Brzesko, dnia 07 października2024 r. 


